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Förslag prislista för gymnasieskolan i Stockholms 

län 2016 
Rekommendation från Kommunförbundet Stockholms Län 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Förslag till prislista för gymnasieskolan 2016, antas. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Olle Burell anför följande. 

 

Ärendet 

 

Från och med den 1 januari 2015 gäller ett nytt samverkansavtal för 

gymnasieskolor vilket samtliga kommuner i Stockholms län har antagit. I det 

nya samverkansavtalet regleras ekonomiska villkor och förutsättningar i 

avtalets 9 §. Av avtalet framgår att avtalsparterna årligen ska besluta om 

eventuell justering av programpeng för respektive utbildning efter förslag från 

styrelsen för Kommunförbundet i Stockholms län (KSL). Programpriserna 

som är beslutade enligt samverkansavtalet är exklusive strukturtillägg. 

Modellen för uppräkning består av två delar: En beräkningsmodell som ger 

en sammanvägd kostnadsökning för gymnasieskolan enligt senast kända 

statistik, samt en politisk bedömning utifrån kommunernas ekonomiska läge 

och gemensamma prioriteringar.  

I beräkningsunderlaget inför 2016 har kostnadsutvecklingen för de fem 

fastställda indexen för 2014 hämtats från SCB och applicerats i 

beräkningsmodellen. Sammantaget ger det en genomsnittlig, vägd 

kostnadsökning om 3,05 procent. Prislistan föreslås höjas med i genomsnitt 2,0 



procent, detta med hänsyn tagen till kommunernas ekonomiska förutsättningar. 

Efter samråd med kommunledningarna har KSL:s styrelse beslutat att 

rekommendera kommunerna att anta föreslagen prislista. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden.  

Stadsledningskontoret vill särskilt poängtera att den föreslagna 

prisökningen (2,0 %) är lägre än den verkliga kostnadsökningen enligt KSL:s 

egna beräkningar (3,05 %). Differensen motiveras från KSL:s sida av en 

pressad ekonomi i kommunerna. 

Utbildningsnämnden har inga synpunkter på förslaget men framför att en 

diskussion pågår inom KSL om prissättningen för elever med 

hörselnedsättning inom vissa anpassade utbildningar. 

 

Mina synpunkter 

 

En godkänd gymnasieexamen är central för att ha goda möjligheter på 

arbetsmarknaden. Alltför många unga saknar idag gymnasiebehörighet och 

alltför många av dem som börjar på gymnasiet går inte klart sin utbildning. 

Det är en av våra viktigaste uppgifter att vända båda dessa trender. 

Vi vet att flera faktorer är av stor betydelse för att vi ska lyckas. Det 

handlar bland annat om skolans bemötande av elever, tydliga och 

kommunicerade mål, rätt elev på rätt utbildning, samverkan med näringsliv 

och andra arbetsgivare samt huvudmannens förmåga att tillgodose elevers 

behov för att nå studieresultaten. 

Därför är det väsentligt att gymnasieskolorna har tillräckligt med resurser 

för att klara sina respektive uppdrag. Av den anledningen är det olyckligt ur ett 

elevperspektiv att programpriserna sätts lågt i förhållande till 

kostnadsökningen som ligger kring 3 %, vilket också stadsledningskontoret 

anför.  

Stockholm presterar idag väl i förhållande till andra storstadsregioner som 

Göteborg och Malmö vad gäller elevernas resultat. Vår gemensamma 

utmaning i Stockholmsregionen är att se till att den nivån höjd ytterligare och 

att likvärdigheten förstärks. Därför är det välkommet att 

gymnasieverksamheten får del av ett strukturtillägg, så att skolorna med de 

tuffaste utmaningarna får det extra stöd som de behöver. 

 

 



 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista gymnasieskolan 

2016 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Anna König Jerlmyr, Joakim 

Larsson och Cecilia Brinck (alla M) och borgarrådet Lotta Edholm (L) enligt 

följande. 

 

Enligt KSL:s egen indexuppräkning är kostnadsökningen 3,05 procent för 2016. Trots 

detta föreslås nu en uppräkning med endast 2 procent. Detta motiveras enligt förslaget 

v en pressad ekonomi. Vi anser att Stockholm bör verka för en högre uppräkning av 

programpengen framgent. Stockholms stad behöver ta sitt ansvar för att fortsätta att 

stärka läraryrkets status. I det ingår att höja lönerna, stärka karriärvägarna och arbeta 

med den administrativa arbetsbördan. 

Den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stad har också de före och efter valet 

hösten 2014 utlovat omfattande satsningar på skolan – inte minst på lärarnas löner. 

Mot bakgrund av detta anser vi att en uppräkning av programpengen med två procent 

är i underkant för att nå dessa storslagna löften och visioner. Nu ser vi istället att 

Socialdemokraterna valt att avsluta Stockholms stads lärarlönesatsning och att inga 

reformer vad gäller lärares arbetsmiljö har aviserats. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Förslag till prislista för gymnasieskolan 2016, antas. 

 

 

Stockholm den 2 december 2015 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Olle Burell 

Ulrika Gunnarsson 

 

 



Särskilt uttalande gjordes av Joakim Larsson, Cecilia Brinck, Johanna Sjö 

och Lars Jilmstad (alla M), Lotta Edholm (L) och Karin Ernlund (C) med 

hänvisning till Moderaternas och Liberalernas gemensamma särskilda 

uttalande i borgarrådsberedningen. 

 



 

Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

KSL har tagit fram en rekommendation för uppräkning av programpeng inom 

gymnasieskolan för 2016. Modellen för uppräkning består av två delar: En 

beräkningsmodell som ger en sammanvägd kostnadsökning för 

gymnasieskolan enligt senast kända statistik, samt en politisk bedömning 

utifrån kommunernas ekonomiska läge och gemensamma prioriteringar.  

I beräkningsunderlaget inför 2016 har kostnadsutvecklingen för de fem 

fastställda indexen för 2014 hämtats från SCB och applicerats i 

beräkningsmodellen. Sammantaget ger det en genomsnittlig, vägd 

kostnadsökning om 3,05 procent. Prislistan föreslås höjas med i genomsnitt 2,0 

procent, detta med hänsyn tagen till kommunernas ekonomiska förutsättningar. 

Efter samråd med kommunledningarna har KSLs styrelse beslutat att 

rekommendera kommunerna att anta föreslagen prislista. 

I det nya samverkansavtalet om gymnasieutbildning regleras ekonomiska 

villkor och förutsättningar i avtalets 9 §. Där står bl. a att programpengen ska 

innehålla posterna undervisning, lärverktyg, elevhälsa, måltider, 

administration samt lokalkostnader. Vidare framgår det i avtalet att 

avtalsparterna årligen beslutar om eventuell justering av programpeng för 

respektive utbildning efter förslag från KSL:s styrelse. KSL:s styrelse 

beslutade den 4 juni 2015 att rekommendera samverkansområdets kommuner 

att anta föreslagen prislista för gymnasieskolan 2016 baserad på en 

genomsnittlig uppräkning med 2 procent. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 oktober 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret vill särskilt poängtera att den föreslagna prisökningen (2,0 

%) är lägre än den verkliga kostnadsökningen enligt KSLs egna beräkningar (3,05 %). 

Differensen motiveras från KSLs sida av en pressad ekonomi i kommunerna.  

I övrigt har kontoret inga synpunkter på förslaget. 



 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 21 september 2015 

att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen.  

 

Särskilt uttalande gjordes av Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. 

(FP), bilaga 1. 

Ersättaryttrande gjordes av John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) som 

hänvisade till det gemensamma särskilda uttalandet från (M) och (FP). 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 11 september 2015  

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har inga synpunkter på förslaget. 

Förvaltingen vill därutöver framföra att diskussion pågår inom KSL om undantag 

av prissättningen för elever med hörselnedsättning inom vissa anpassade utbildningar.   

 



 

Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Utbildningsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (FP) 

enligt följande. 

 

Enligt KSL:s egen indexuppräkning är kostnadsökningen 3,05 procent för 2016, trots 

detta föreslås nu endast en uppräkning med 2 procent. Detta motiveras enligt förslaget 

vara en pressad ekonomi.  Vi anser därför att Stockholm bör verka för en högre 

uppräkning av programpengen framgent.  

Stockholms stad behöver ta sitt ansvar för att fortsätta att stärka läraryrkets status. I 

det ingår att höja lönerna, stärka karriärvägarna och arbeta med den administrativa 

arbetsbördan.  

Den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stad har också de före och efter valet 

hösten 2014 utlovat omfattande satsningar på skolan - inte minst på lärarnas löner. 

Mot bakgrund av detta anser vi att en uppräkning av programpengen med två procent 

verkar i underkant för att nå dessa storslagna löften och visioner. Nu ser vi istället att 

Socialdemokraterna valt att avsluta Stockholms stads lärarlönesatsning och att inga 

reformer vad gäller lärares arbetsmiljö har aviserats. 

 

 

 

 


